□ 演講嘉賓簡介 Biography of Speaker



2008年12月8日 (星期一) Monday, 8 December 2008 專業嘉賓團環節講者 Speaker of Expert Panel Discussions— 香港交易及結算所有限公司集團行政總裁周文耀先生 Mr Paul CHOW Man-yiu, Chief Executive, Hong Kong Exchanges and Clearing Limited

周文耀於2003年5月1日獲委任為香港交易及結算所有限公司(香港交易所)集團行政總裁;出任該職後,周氏亦同時成為香港交易所董事會的當然成員。

在加入香港交易所之前,周氏於1997年4月至2003年4月出任滙豐投資管理(香港)有限公司亞太 (日本以外)地區總裁6年。

周氏現任公司法改革常務委員會委員及香港大學校務委員會會員及校董會成員。此外,周氏亦為國際證券交易所聯會董事及該會轄下工作委員會主席。

周氏持有香港大學理學士(機械工程學)學位、管理學文憑以及工商管理學碩士學位;香港中文大學財務學文憑(優異)。周氏為香港大學名譽院士,香港理工大學院士,香港特許秘書公會資深會士及香港電腦學會院士。

Paul CHOW was appointed Chief Executive of Hong Kong Exchanges and Clearing Limited (HKEx) on 1 May 2003. In this capacity, Mr CHOW is also an ex-officio member of the Board of HKEx.

Before he joined HKEx, Mr CHOW was the Chief Executive, Asia Pacific ex-Japan Region, of HSBC Asset Management (Hong Kong) Limited for six years from April 1997 to April 2003.

Mr CHOW is currently a member of the Standing Committee on Company Law Reform, and the Council and Court of the University of Hong Kong. He is also a Director of the Board of World Federation of Exchanges and Chairman of its Working Committee.

Mr CHOW holds a B.Sc. degree in Mechanical Engineering, a Diploma in Management Studies and an MBA degree from the University of Hong Kong, and a Diploma in Finance (Distinction) from the Chinese University of Hong Kong. He is an Honorary Fellow of the University of Hong Kong, a Fellow of the Hong Kong Polytechnic University and the Hong Kong Institute of Chartered Secretaries, and a Distinguished Fellow of the Hong Kong Computer Society.